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RESEVNA
Trgovsko podjetje, p.o.
63230 Šentjur pri Celju 
Titov trg 3
Telefon: 063/741-320 
Telefox: 063/741-372

V prodajalnah 
TP RESEVNA Šentjur 

lahko kupujete:
- žlvlljsko blago
- tekstilno blago, konfekcijo, čevlje, kozmetiko
- vse za šolo, ves pisarniški material
- belo tehniko, akustiko, male gosp. aparate
- sobno In kuhinjsko pohištvo
- gradbeni material, vodovodni, toplovodni In 

elektrolnštalacljskl material
- kolesa
- premog, plin za gospodinjstvo

Prodajni pogoji:
- na dva čeka brez obresti (žlvlljsko blago)
- na dva oziroma tri čeke brez obresti 
(vse ostalo blago)
- na sedem čekov z 6% obrestmi ali
- na 6 In 12 mesečni potrošniški kredit
- 5% gotovinski popust, ki se prizna pri enkratnem 
nakupu nad 15.000,00 3T

Prodajna mesta:

Blagovnica Šentjur 
Resevna Šentjur 
Market Planina 
Market Ponikva 
Market Dramlje

RE-D1 Šentjur 
SP Gorica

NAŠ KUPEC- 
VAŠE ZADOVOLJSTVO!

IliZAfiSIVO 
fcUr ftiyee
Gorica pri Slivnici 89 
telefon: (063)745-143

0

Nudi po ugodnih cenah 
ažurne mizarske usluge, 

za vse vrste posameznih naročil!

ZORO d.o.o., Ljubljanska 19, Šentjur
prodaja avtomobilov: 

FORD 
OPEL

VOLKSVVAGEN 
ter rezervnih delov za 

FIAT
RENAULT

cilpoz
Industrija kovin, izdelkov in opreme 
PROGRAM KOVINSKEGA POHIŠTVA

Vabi k nakupu v 
MALOPRODAJO

Delovni čas:
vsak delovni dan od 7.00 do 15.00 ure 
in v soboto od 8.00 do 12.00 ure

Po ugodnih cenah nudimo:
- vrtne garniture
- notranjo opremo

UGODNI PLAČILNI POGOJI

OBIŠČITE NAS- 
VLJUDNO VABLJENI!
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KMETIJSKA REPORTAŽA
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"... IN KAJ PRAVITE O LETOŠNJI KATASTROFALNI SUŠI?" 

"JA. JA ... KATASTROFA .... PREMAL JE PLAČA ZA KRMO!"

So se Šentjurske novice prijeleP
Po dveh izdanih številkah je težko kratko odgovoriti z 

da ali ne. Resnici najbližji odgovor bi morda bi! da in ne 
hkrati.

Scntjurčani so nas opazili, pokupili precejšen de! naklade 
in sc pričeli tudi odzivati. Opazile so nas šole, kulturne 
inštitucije, dobili smo kar nekaj ustnih in telefonskih pohval. 
Bralka M.B., dipl.oec. iz Šentjurja, nas je celo počastila z 
daljšim pismom in nam dala vrsto koristnih nasvetov. 
Začetniških napak, ki jih niso prezrli, nam preveč ne 
zamerijo. Tu je vse lepo in prav.

Manj smo zadovoljni z našo prisotnostjo v gospodarskem 
in političnem življenju v občini. Posilimo sc zdaj tu zdaj 
tam, pravih prijemališč pa ne najdemo. Politične stranke 
nas očitno sploh ne rabijo, občinska oblast pa tudi ne 
prehudo! Ko sem en dan pred sejo IS ”taval" po občini, 
mi je podpredsednik IS sicer zagotovil, da bo tudi 
Šentjurskim novicam izposloval pravico novinarske prisot
nosti, da bi me kar povabil na sejo, pa sc še ”spomnil" ni. 
Pa morda sploh ne gre za namerno zavračanje! Le prave 
potrebe po javnosti dela ni čutiti. To je tisto manj lepo.

Urednik

Šentjurske novice izdaja d.o.o. 
Šentjurske novice, Šentjur, Mestni 
trg 5- Glavni in odgovorni urednik:

T™fc Dili^‘ Vdtn]e. Po’o,.linju 
Urada vlade za informiranje št. 
23/713-93 sodi časopis Šentjurske 
novice med proizvode mforma- 
tivnega značaja m se plačuje zanje

5%. di,vck' ki > vračunan v ceno.
Naslov uredništva: Mestni trg 

5, Šentjur. Poslovni čas je od 7. 
do 9. ure, telefon med poslovnim

........ lili!lilll;;:-:

1■ za naročnike

NOVIC:
15% ceneje

Ill3

E ■ : ' ■ ■ i
ssš:®:sks:M

NAROČILNICA
Naročam

ŠENTJURSKE NOVICE.
Primek in ime(tiskane črke):

Naslov,kraj,ulica,poštna številka:

I

LpPodpis:_ J

Šmarje pri jelšah

n? m
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Skrivnostni Tajfun
Že več kot mesec dni je 

minilo, odkar so v Tajfunu po 
hitrem postopku odstavili direk
torja, toda vse uradne informa
cijske pipe so ostale doslej tesno 
zaprte. "Ljudski ustvarjalnosti in 
domišljiji" so tako ostala odprta 
vsa pota in lahko plete neskončne 
zgodbice okrog kakih 100.000 
DEM vrednega temnozelenega 
BMW-ja, s katerim sc vozi bivši 
direktor Tajfuna in ki je menda 
tudi bil povod za nesporazume.

Znano je, da je pred dobrim 
mesecem na nekj minut trajajočem 
zboru g. Jože Špan, ki je skupaj s 
svojim bratom Stankotom večinski last
nik Tajfuna, obvestil delavce, da je 
upravni odbor zamenjal direktorja g.
Gorečana in da bo za določen čas sam opravljal 
njegovo funkcijo. Na sindikalnem sestanku je bilo še 
rečeno, da je g. Gorečan suspendiran zaradi nepravil
nosti okrog nakupa BMW- ja. Šlo naj bi za sporno 
posojilo v višini 20.000 DEM. To pa je tudi vse, kar 
je v javnosti.

Večinska lastnika Jože in Stanko Špan o vsej zadevi 
ne dajeta izjav. Menita, da je vse skupaj še preveč 
nejasno. Šele, ko bo preiskava končana, nam bodo na 
razpolago tudi njune informacije.

Podobno nam je odgovoril tudi g. Gorečan. Pravi, 
da ne želi zadeve še bolj zaostrovati. Špani so pač 
izkoristili svojo pravico večinskega lastnika in ga 
odstavili, ker iščejo prostor za svoje sinove, ki naj bi 
se vrnili v firmo.

Predsednik sindikata g.Miha Gračner tudi ne ve 
kaj več. Meni, da interesi delavcev vsaj za zdaj še 
niso ogroženi.

Bolj gostobesedni so Planinčani z ulice. Skoraj vsi 
imajo direktne vezi s Tajfunom, mnogi so od njega 
tudi življenjsko odvisni in so takoj pripravljeni 
razpravljati, vendar le anonimno. Iz Tajfuna veje skoraj 
nerazumljiva prestrašenost. Ker ni jasno, kako se bo 
vsa stvar razpletla, je najbolje lepo mirno počakati v 
senci in varovati svoje delovno mesto. Opredeljeni pa 
so seveda domala vsi.

Tako Špani kot Gorečan imajo svoje zagovornike 
in nasprotnike. Gorečanovi pristaši poudarjajo, da je 
v preteklih letih v Tajfunu precej napravil, poskrbel 
za investicije, tržiše in za red v tovarni, nasprotniki 
pa mu očitajo nemogoč odnos do delavcev in preveliko 
zaverovanost v lastne koristi. Sporni BMW naj bi bil

le kapljica čez rob. Mnogo se ugiba, kako je Gorečan 
kot nekdanji prisilni upravitelj sploh lahko postal več 
kot četrtinski lastnik Tajfuna. V ozadju naj bi gotovo 
bila neka kupčija s Špani, ki mu 27 odstotnega deleža 
firme gotovo niso prepustili "zaradi lepih oči".

Zamerijo mu tudi, da je z razmeroma dobrimi 
plačami poskrbel in si tako tudi kupil ožjo vodstveno 
ekipo, delavci pa naj bi se morali zadovoljiti s plačami, 
ki niso dosegale niti v kolektivni pogodbi določenih 
norm. Precej naj bi se tudi delalo z boni, in to ne 
le za kompenzacijske posle z Lipo, ampak celo za 
gotovinske nakupe spornih bonov, ki naj bi prinašali 
tudi postranske dobičke. Po pavšalni oceni je več tistih, 
ki bi jih lahko šteli za Gorečanove nasprotnike.

Seveda tudi Špani niso samo dobri. Rečemo lahko, 
da so njihove zasluge, ki naj bi jih za Planino imeli 
kot ustanovitelji Tajfuna, že zdavnaj pozabljene. 
Planinčani jim očitajo, da so Tajfun zapustili v težavah, 
ga prodali, nato pa se po črki "krivičnega" zakona 
spet vrnili kot lastniki. Delavci od njih menda ne 
pričakujejo dosti več kot od "protidelavskega" 
Gorečana.

Vse to so le domneve, ki zaradi popolne 
informacijske blokade v Tajfunu dobivajo tudi nera
cionalne razsežnosti.in možno je, da bodo povzročile 
več škode, kot bi jo še tako neprijetna uradna 
informacija. Dejstvo, da ne želi spregovoriti prav 
nobena stran, tudi delavci ne, pa kaže, da gre za tako 
komplicirano zadevo, da bi jo najraje pometli pod 
preprogo vsi udeleženci.

Franc Kovač
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Šentjurske

NOVICE AKTUALNO

iz informacije o gospodar
skih gibanjih v občini 
Šentjur

Ker si Šentjurske novice za seje domačega 
Izvršnega sveta še niso uspele izboriti svojega 
novinarskega sedeža, o dogajanjih na seji, 
kjer so obravnavali lanske gospodarske rezul
tate ne moremo poročati, lahko pa predsta
vimo nekaj zanimivejših številk iz pismene 
informacije, ki je bila tam predložena.

Fizični obseg šentjurske industrijske proizvodnje je 
bil v lanskem letu zavidljivo visok. Naš indeks je 99,9, 
medtem ko ima regija indeks 83.6, Slovenija pa 84,7.

Naši življenski stroški so porasli za 207.3%, plače 
v celjski regiji pa samo za 187%. Plače v celjski regiji 
so za 10 odstotnih točk nižje, kot jih ima v povprečju 
slovensko gospodarstvo.

V Šentjurju pa smo s plačami sploh čisto na dnu. 
S povprečno plačo 23.253,00 SIT smo v regiji čvrsto 
na zadnjem mestu in naša povprečna plača znaša le 
79.9% povprečne plače v Sloveniji. Kar 8.9% vseh 
zaposlenih v naši občini dela pri zasebnikih, kjer 
ustvarijo tri desetine vsega prihodka, dve tretjini bruto 
dobička in akumulacije ter 12.8% vseh izgub.

Izvozna dejavnost v šentjurski občini je v letu 1992 
porasla za 69 %, kar predstavlja najvišjo številko v 
regiji, kljub temu pa je našega izvoza še vedno le za 
skromne 4 % od vrednosti, ki jo izvozi regija. Tako 
npr. izvažamo kar 5 x manj kot enako velika konjiška 
občina. Smo pa bolj pridni uvozniki, saj je naš uvoz 
kar enkart višji od izvoza in smo z indeksom 236 v 
regiji na prvem mestu

V decembru 1992 smo imeli 1.131 brezposelnih in 
smo s 16.5% relativno brezposelnostjo v regiji na 
najvišji stopnički. 505 osebam ali 44.65% nezaposlenih 
zagotavlja socialno varstvo Zavod. V regiji ima socialno 
varnost na tak način zagotovljenih 51.3% brezposelnih.

Sestavljalec informacije je v teh številkah opazil 
"nekaj pozitivnih premikov."

Franc Kovač

tovarna
športne in modne 
konfekcije p.o.

vabi k nakupu v
r~, rv-. A k |~r~ INDUSTRIJSKO PRODA-ELEGAN ! JALNO

na tovarniškem dvorišču

Protiveterinarska kmeti
jska komisija

V petek 4. junija je sejala Kmetijska 
komisija Izvršnega sveta SO Šentjur.

Ugotovila je, da se je v prvem četrtletju porabilo 
le 6 % kmetijstvu namenjenih proračunskih sredstev. 
Od 10,5 milijona tolarjev, ki jih je občina dobila za 
sanacijo škode po suši, pa je doslej porabljenih 9,5 
milijona za regresiranje 21.309 vreč umetnih gnojil in 
16.043 kg semenske koruze. Preostanek sredstev bo 
šel za dognojevanje .

V lanskem letu je bilo na območju občine 
odkupljenih 4,6 milijona litrov mleka, kar pomeni 7 
odtsotno zmanjšanje v primerjavi s predlanskimletom. 
8,5% odkupljenega mleka je bilo higiensko 
oporečnega. Ta številka je za 2,4% višja od 
predlanske. Najslabše so se odrezali rejci s Planine 
in Dobja z 11,45 % oporečnega mleka.

V 16 zbiralnicah so poleg mleka zbirali tudi vodo. 
102 pridelovalca sta bila obravnavana zaradi higiensko 
oporečnega mleka.

Slabo so jo odnesli veterinarji: komisija ni bila 
zadovoljna z njihovim poročilom o porabi uvoženega 
semena, ni jim odobrila plačila zneska za lansko 
preventivo mastitisov, ker so z računom zamudili, pa 
tudi za veterinarsko dežurno službo ni bila pripravljena 
primakniti niti tolarja. Odredila je celo, da morajo s 
proračunskimi sredstvi nabavljenim zdravilom Bay- 
varolom zdraviti čebele kar sami čebelarji, brez 
veterinarske službe.

Franc Kovač

Praznina

Če med ljudmi ugasne 
sreča,radost, upanje, 
v svetu niča znajdeš se.
Ko vidiš, da besede 
izgubile so pomen, 
da tema je dan prekrila, 
bodočnost delovno nam zagrnila, 
ko vse zbeži,
ostane le vsakdanja nam - 
praznina.

I. Uduč
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NOVICE ANKETA

Sindikalisti: Pri nas je vse v redu!
Slovenijo pretresajo afere, ki so vedno bolj ali manj povezane s prilaščanjem družbene 

lastnine. Prejšnji sistemi varstva skupnega imetja, kot so SDK, javno pravobranilstvo in 
sodstvo, so kar nekako usahnili, prejšnja skupščina in sedanji Državni zbor nista bila, in 
tudi še vedno nista v stanju sprejeti konsistentne zakonodaje in tako sc je priče! odprti lov. 
Zlasti t.i. pragmatične vodstvene strukture so našle sto in en način "legalnega” prisvajanja 
družbenega premoženja.

V prejšnji številki smo, ne da bi pričakovali kaka posebno razburljiva odkritja, povprašali nekaj šentjurskih 
direktorjev o njihovih lastninskih načrtih in res nismo izvedeli nič žgečkljivega. Ker pa se je v Šentjurju kar 
precej govorilo o Jurmesu, Lipi-Tradu in Meji-Slomu kot o pravih "by passih", smo želeli kaj več zvedeti od 
zastopnikov delavskih interesov - predsednikov sindikalnih organizacij v teh istih firmah. Bili smo zopet 
razočarani.

Branko Ceršak, DKP Meja, veterinar in 
tehnolog, SSS

Na naša vprašanja jc odgo
voril pismeno. Piše, da pri njih 
oziroma v DKP Meja o lastnin
jenju dalj kot do razmišljanja in 
teoretičnih priprav še niso prišli. 
Sindikat v tej fazi še ni vključen, 
bojazni, da bi bili izključeni od 
odločanja, nimajo, saj so že 
doslej vzorno sodelovali z vod
stvom.

Na naše vztrajanje, da bi 
komentiral nastanek njihovega 
mešanega podjetja Slom, je 
povedal le, da ne gre za "by 
pass" firmo, ampak za čisto 
druge zadeve, ki s sindikatom 
nimajo nobene zveze.

Franc Slapšak, Bohor - žaga in furnirnica, 
kovinostrugar, SSS

Kot predsednik sindikata 
glede privatizacije v našem 
podjetju še nisem dobil nobe
nih informacij. Enkrat sem 
nekaj vprašal na delavskem 
svetu, pa sem dobil odgovor, 
da še vsa stvar ni dorečena 
in da v Bohorju prvi v 
privatizacijo ne bomo šli. Tudi 
ni nič slišati, da bi naši 
vodilni imeli kaj za bregom. 
Da bi bili kaj boljši od drugih, 
pa tudi ne verjamem.

Ivan Kukovičič, TP Rescvna, poslovodja 
poslovalnice Rescvna, SSS

Ne, pri nas ni nič novega 
glede privatizacije podjetja. 
Od novega leta dalje imamo 
sicer novo vodstvo, ki si je 
zadalo tudi nalogo rešiti ta 
problem, a doslej še nismo 
nič napravili.Ocenjujem pa, 
da je med delavci za lastnin
jenje kar dovolj zanimanja. 
Pred časom smo nekaj 
razmišljali tudi o t.i. Mark
ovičevi privatizaciji, ko pa 
smo videli, da je dokaj "ner
esna," smo te aktivnosti 
popolnoma opustili.

Franc Romih, Bohorjcv sindikat
("direktorjev sindikat")

Mislim, da se glede pri
vatizacije v Bohorju ne 
dogaja nič posebnega.
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Cvetka Hrovatič, Elegant, SSS

Lani smo nekaj poskušali s pod
jetjem v mešani lastnini, pa menda ni 
šlo. Imamo sklep zbora delavcev, da 
bomo lastninili po zakonu. V posebni 
anketi se je kakih 200 delavcev 
odločilo, da bodo svoje državljanske 
certifikate vložili v Elegant za delavski 
odkup. Moram pa reči, da za dodatna 
vlaganja kakega posebnega zanimanja 
ni. Kot predsednica sindikata sem tudi 
član posebne komisije, ki pripravlja 
lastninsko preoblikovanje našega pod
jetja. Sicer pa menim, da je naša 
informiranost pomankljiva, še posebej 
nam manjka povezava navzgor, saj od 

celjskega sindikata ne dobimvamo nikakršnih informacij ali 
navodil.

Jože Tušič, Mesarstvo Jurij, SSS

Izvršni odbor našega sindikata se 
je odločil, da na vaša vprašanja ne 
bomo odgovarjali. Vse, kar je s 
privatizacijo v zvezi pozna direktor in 
vam bo on vse pojasnil, če ga boste 
povprašali. Mi smo svoje že zapisali 
in tudi dali naprej.

Srečko Veber, TP Lipa, poslovodja, SSS
Pri nas smo lani poskusili s 

privatizacijo, ustanovili smo delniško 
družbo Lipa - Trade. Približno 
polovica naših delavcev je vplačala 
delnice, vsak je vplačal, kolikor je 
hotel. Morali pa smo nakazati iz 
svojega denarja in ni šlo za nobene 
popuste ali kredite. Torej ne moremo 
govoriti, da je šlo za kake malverzacije 
ali za divjo privatizacijo. Ta firma je 
zdaj ustavljena in preko nje ne 
poslujemo več. Delničarji seveda nismo 
zadovoljni, saj naš kapital leži tam več 
ali manj mrtev, namesto, da bi nam 
prinašal dividende. Vsi člani sindikata 
smo tudi delničarji.

Mirko Čander, AIpos, SSS

■<r;% - ‘»V-, A ^ •*<&£<

V AJposu smo 
se odločili, da 
bomo delavci 
poskusili postati 
večinski lastnik 
naše firme. Sindi
kat je dokaj 
močan in dobro 
organiziran, naši 
predstavniki pa so 
tudi enakopravni 
partnerji v tripar
titni komisiji, ki 
pripravlja koncept 
lastninjenja. 

Vseskozi bomo aktivno sodelovali v 
lastninskih procesih, za vse pomebnejše 
zadeve bomo zahtevali referendumsko 
odločanje.

Formalnih lastninskih postopkov pa 
doslej pri nas še nismo imeli. Nekaj se 
je sicer šušljalo okrog naše firme v Avstriji 
AIpos Celovec, saj je v slovenskem 
prostoru ustanavljanje takih firm poznan 
način pretakanja kapitala v zasebne žepe, 
toda po dosegljivih podatkih gre v našem 
primeru za firmo, ki ostaja v čisti Alposovi 
lastnini. V sindikatu menimo, da je prav, 
da bo njeno poslovanje še bolj razjasnil 
kontrolni postopek SDK, ki ga je za
htevala občinska skupščina.

Franc Kovač

Otvoritev mesarije LELJAK v Šentjurju
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PRIHODNOST ŠENTJURJA JE V MLADIH, 
IZOBRAŽENIH LJUDEH

Jurij Malovrh jc rojen 
leta 1946. Po izobrazbi jc 
prometni inženir ter inž. 
varstva pri delu. Zaposlen 
jc bil na železnici v Celju 
in Zidanem mostu, zadnja 
leta je bil direktor Komu
nalnega podjetja v 
Šentjurju. Jc predsednik 
skupščine občine Šentjur 
ter od dcccmbcrskih volitev 
poslance Slovenskih krščan
skih demokratov v re
publiški skupščini. V okviru 
svoje stranke na republiški 
ravni sodeluje v treh od
borih: v odboru za kmeti
jstvo, za infrastrukturo ter 
v odboru za lokalno samou
pravo. Živi v Podgradu, kjer 
z ženo in dvema otrokoma 
obdeluje manjšo kmetijo.

Šentjurska občina je bila včasih 
zadnja na spisku razvitosti v 
Sloveniji. Na srečo pa se vsako leto 
pomaknemo za mesto više tudi po 
zaslugi poslancev, ki v Ljubljani 
razlagajo naše težave in iščejo

pomoči. Letos šentjurske interese 
zastopa župan Jurij Malovrh, ki je 
sicer govoril manj o poslanskem 
delu, pa več o težavah, rešitvah ter 
perspektivah in prihodnosti 
domačega kraja.

Gospod Malovrh, kako ste se 
navadili sedenja v poslanskih 
klopeh?__________________ ___

"Moram reči, da sem si vse to 
precej drugače predstavljal. Prav 
zaprav je naše delo pogosto prav 
garaško, saj je treba prebrati kupe 
najrazličnejšega gradiva in si vsaj 
približno zgraditi sliko o posamezni 
zadevi. Kot predstavnik krščanskih 
demokratov sodelujem tudi v treh 
odborih, kar pomeni še dodatno 
delo. Zelo malo sem doma, kljub 
temu, da se vsak dan vozim iz 
Ljubljane. Precej je naporno, res."

Sedaj imate priložnost širši 
javnosti predstaviti lokalne 
probleme in breme nerazvitosti, 
ki se nas še vedno drži. kaj vam 
je v tej smeri uspelo doseči?

"V odboru za infrakstrukturo 
sem vložil amandma, ki je bil tudi 
takoj upoštevan. Tako nam je za 
šentjursko obvoznico poleg že odo
brenih pet milijonov tolarjev uspelo 
dobiti še 45 milijonov. Prav tako 
je že odobrenih 15 milijonov tolar
jev za cesto Planina - Sevnica in 
20 milijonov tolarjev za cesto proti 
Lesičnem. Zgolj slučajno mi je 
uspelo pridobiti nekaj denarja za 
obnovo Ipavčeve hiše v Zgornjem 
trgu. To je bil zadnji sprejet 
amandma in teh 3.6 mio sredstev 
bo z denarjem iz občinskega 
proračuna le nekaj pomenilo."

Pravzaprav ste kar dosti 
dosegli v tem kratkem času, če 
vemo, kako se republiški denar 
deli._________________________

"No, jaz sem toliko delal pri 
komunalnih in cestnih zadevah, da 
znam vsako zahtevo tudi realno in

argumentirano zagovarjati. Le tako 
lahko prepričaš ljudi."

In kaj se še dogaja v Šentjurju 
na področju urejanja okolja in 
prometa ?____________________

"V zadnjem Uradnem listu je 
objavljen razpis za zunanjo ureditev 
tržnice, Ipavčeve hiše in avtobusne 
postaje. Poleti oziroma takoj, ko 
Cestno podjetje Celje konča z 
delom v Laškem, se bo začela 
graditi obvoznica ob železniški 
progi, od Anderburga do Eleganta. 
Letos naj bi bil asfaltiran prvi del 
te obvoznice. S Slovenskimi železni
cami smo se že dogovarjali o 
graditvi podvoza za osebna vozila 
v Hruševcu. Tudi na Republiški 
upravi za ceste smo se že dogovar
jali, tako da bo tudi to verjetno 
uspelo. V načrtu je ureditev 
avtobusnega postajališča in 
obračališča pri tržnici. Nekaj nam 
naj bi uspelo narediti do konca 
leta."__________________________

Govorilo se je tudi o novi 
bencinski črpalki...____________

"Ravno zaradi obračališča 
avtobusov je sedanja črpalka v 
napoto. Sicer pa je to tretja najbolj 
obremenjena črpalka na celjskem 
področju in načrtujemo novo ozi
roma kar cel kompleks, kamor bi 
spadale bencinski črpalki na obeh 
straneh ceste, trgovina in avtopral
nica. Ponudbe so že tu, zdaj 
moramo poiskati najugodnejšo. 
Tudi to naj bi se uresničilo, vsaj 
delno, že v letošnjem letu."

Veliko se gradi, cestna 
povezava se izboljšuje... kako pa 
je s kmetijstvom, saj je tudi to 
pomembna dejavnost na tem 
koncu?______________________

"Res imamo v naši občini veliko 
kmetov, več kot je slovensko 
povprečje. Vendar je med temi le 
malo čistih kmetov, večina pa jih 
je zaposlenih in ima zemlje le malo. 
V tem pa ni tržnega uspeha.
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Kmetje so tudi navajeni istega 
načina proizvajanja, istih kultur, pa 
čeprav se ne izplača in še veliko 
dela je."

V čem pa so potem perspek- 
tive kmetijstva?_______________

"V skupščini smo sprejeli 
strategijo razvoja kmetijstva, ki pa 
bo zaživela šele čez nekaj let. Prva 
stvar je parcelizacija oziroma re
gionalizacija. To pomeni, da bi 
ugotovili, kaj se kje splača gojiti. 
Pri nas konkretno vidim velike 
možnosti v govedoreji, sadjarstvu in 
zelenjadarstvu. Ugodno bi bilo tudi 
gojenje lešnikov, orehov, ribeza ali 
jagod. To je še posebej primerno 
za razgibane terene in hribovit svet. 
Seveda pa je poglavitno, da bi začeli 
ljudje drugače razmišljati in se bolj 
tržno obnašati. V tej smeri bomo 
morali še veliko storiti."

Kako pa je z gospodarstvom?
"Poglejte, vsepovsod je prisotno 

zmanjševanje števila delavcev, v 
Šentjuiju pa je zaposlenost porasla. 
No, število brezposelnih se je res 
povišalo na 16%, vendar to na 
račun tistih, ki so delali v Celju. 
Pri nas pa se odpirajo delovna 
mesta, npr. v Loki ali v Dobjem. 
Moram reči, da se mladi ukvarjajo 
z dejavnostmi, ki si jih jaz v njihovih 
letih nebi upal lotiti. Več si upajo,

iščejo si samozaposlitev. To je tisto, 
kar nas bo potegnilo iz spodnjega 
dela lestvice razvitosti. Spodbujati 
moramo predvsem mala podjetja, 
ki imajo do 50 zaposlenih. To se 
pravi, spodbujati obrt in trgovino. 
V manjših podjetjih si ne bo nihče 
privoščil ne dela ali slabega dela, 
v gigantih pa se lahko marsikdo 
skrije. Prihodnost je tudi v hribih 
- ovčereja, kozjereja..."

Na kakšen način pa bi mo
tivirali ljudi, na primer za rejo 
drobnice, pridelovanje ribeza in 
jagod, orehov?_______________

"Z izobraževanjem. Na žalost pri 
nas pospeševalna služba ni na
jboljša. Premalo hodijo med ljudi, 
jim svetujejo in jim pomagajo 
poiskati trge. Do sedaj smo že 
ugotovili, da zadružništvo ne bo 
zaživelo, zato je potrebno podpirati 
in vzpodbujati posameznike in nji
hove pobude."

Šentjur torej ima svetlejšo 
prihodnost?__________________

"Seveda. Vendar jaz pri tem 
vidim naše mlade diplomante. V 
naši občini vsako leto diplomira kar 
nekaj mladih kadrov, do 30 po 
številu. Vendar jih velika večina 
ostane zunaj in se ne vračajo nazaj. 
To pa je slabo za naš razvoj. Dokler 
se mladi ne bodo zaposlovali v

Alposu, Emu, Tolu..., bodo ta 
podjetja nazadovala še bolj. Dovolj 
jim lahko nudimo, si upam trditi. 
Počasi se bodo tudi zavedali, da 
vsi ne morejo ostati v velikih 
mestih, saj ne bo dovolj prostora. 
Šentjur potrebuje mlade izobražene 
ljudi z lastno iniciativo in svežimi 
idejami."

Politiko sva do sedaj pustila 
ob strani, pa vendar, kako se 
razumejo stranke med sabo?

"Nobenih težav ni. Sicer pa je 
v Šentjurju najmočnejša naša 
stranka, SKD. Tudi ljudska stranka 
je dejavna, druge pa se držijo bolj 
ob strani. Prav zato bi bilo pametno 
razmišljati o skupnem nastopu na 
lokalnih volitvah, ki bodo verjetno 
spomladi. Škoda bi bilo, da bi 
izgubili volilce, ker sta si ti dve 
stranki najbolj podobni."

Kako pa sodeluje občinska 
skupščina z vlado, se pravi z 
izvršnim svetom?_____________

"Jaz imam dobre izkušnje, še 
posebej z predsednikom Grdino. Je 
dokej realen in delaven in mislim, 
da tudi pošten. Pozna kar nekaj 
vplivnih ljudi v republiki in to nam 
lahko samo koristi."

Anita Žmahar
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Šentjurske
NOVICE SPONZORJEVA STRANI

Gostišče Krašovec s Ponikve
V zadnjih časih tudi v naši 

občini kot gobe po dežju 
rasteji razni novi gostinski 
lokali, ki znajo poskrbeti za 
našo žejo ali nam potešiti 
najhujšo lakoto, vendar 
pravih, kompletnih gostišč, 
kot sta pri nas Montparis s 
Planinc in Gostišče Krašovec 
s Ponikve, ni prav veliko.

Verjetno, da skoraj ni malo 
starejšega šentjurskega občana, ki 
vsaj po imenu ne bi poznal Gostilne 
pri Francki na Ponikvi, kjer pod 
mogočnima lipama prav na prvem 
ponkovškem križišču stoji že kakih 
100 let. Njena prve letnice izvirajo 
še iz Slomškovih časov - 1836. leto 
gospodovo je zabeleženo na 
pohištvu. Kdo bi vedel, koliko 
pametnih so Ponkolani rekli za 
njenim šankom in koliko solz so 
tam pretočili ponkoški pogrebci, ki 
se po pravi domači navadi niso 
mogli dostojno posloviti od poko
jnika, če se niso ustavili pod 
znamenitim križem pred gostilno in 
seveda na koncu tudi v Podgorškovi 
gostilni.

Časi so se spremenili, 
Podgorškovo veleposestvo je 
razpadlo, nastali so Žličarji, Čolnarji 
in drugi, pred dvajsetimi leti pa je 
s smrtjo Podgorškove Francke ugas
nila tudi gostilna. Stavba sredi

Ponikve je samevala kot Trnjulčica 
in čakala na svojega princa. Pred 
tremi leti ga je dočakala.

Branko Krašovec, 25 letni strojni 
inženir, sedanji novi birt, pri
poveduje: "Čeprav sem bil stro
jnik, mi je že v srednji šoli rojilo 
po glavi gostinstvo. Kot predsed
nik mladine na Ponikvi sem že 
prvič poskusil z diskoteko v stari 
sušilnici. Kaj posebnega seveda 
iz tega ni ratalo. Iskal sem 
primeren prostor v Celju, to 
misel pa sem koj opustil, ko sem 
izvedel, da Pdgorškovi prodajajo 
svojo gostilno. Lokacija mi je 
bila všeč, pa tudi sicer sem

pestoval v sebi vročo željo, da 
nekaj napravim za svojo Ponikvo. 
S svojim navdušenjem sem okužil 
še svoje starše in tako je nastalo 
to, kar vidite."

Gostišče Krašovec je navzven 
ohranilo podobo Gostilne pri 
Francki. Tudi 1886. leta postavljeni 
križ pred gostilno je ostal enak. 
Arhitekt Šifrer iz Velenja je sicer 
dodal prizidek in nekaj teras, 
vendar so te spremembe ostale v 
ozadju in jih skorajda ni opaziti. 
Leseno ograjo na terasi pred gos
tilno je zamenjala po načrtih Za
voda za spomeniško varstvo 
izdelana figurirana betonska ograja, 
ki daje gostilni videz trdnosti in 
razkošnosti.

"Skoraj vse, kar vidite, sem 
napravil sam," pravi Branko." 
Delal sem tri leta, naučil sem 
se obdelovati les, polagati mar
morne plošče, bil sem zidar, 
inštalater in tudi bela betonska 
ograja na terasi je moje delo."

V finančnem pogledu je 
Gostišče Krašovec v celoti družinski 
projekt. Porabili so vse očetove 
inozemske prihranke, nekaj malega 
je v obliki kredita prispeval šentjur
ski občinski sklad za razvoj drob
nega gospodarstva in konec. Ostalo

L
. L
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so ustvarili trdna volja in pridne 
roke.

Notranje opremljanje lokala je 
idejno usmeijal arhitekt Štefančič s 
Teharij, največji del opreme pa je 
skonstruirala in napravila kar 
družina Krašovec. Zanimivo so 
napravljeni leseni stropi. "Navdih 
zanje sem dobil na naši domačiji 
v Razborju. Tamkajšnji opečnati 
oboki so mi bili tako všeč, da 
sem jih prelil v les in jih 
prenesel sem. Prav vesel sem, da 
mi je to uspelo" pripoveduje 
Branko.

Gostinski prostori delujejo umir
jeno in prijetno. Poseben užitek je 
sesti za šank in počakati na 
postrežbo, med tem pa se vam oči 
sprehodijo po starinskih fotografi
jah, ki visijo na stenah. Množica 
volovskih vpreg ob leseni stavbi 
stare ponkoške železniške postaje, 
mogočna stavba Ošlakove gostilne 
in Podgorškove štale ter že zdavnaj 
pozabljena ponkoška graščina 
pričajo o bogati preteklosti tega 
kraja.

"Rad bi, da postane naše 
gostišče nekak družabni center 
Ponikve. Ko bodo prihajali sem 
Ponkolani, ko jim bo doma dolg 
čas in bodo želeli malce pok
ramljati, bo to tisto ta pravo. Že 
sedaj imamo v sosednji zgradbi 
mini igralnico, kjer naj bi se 
zbirali mlajši, kmalu pa bo nared 
tudi soba za biljard

Seveda Branko misli tudi na 
posle. Resno računa tudi na t.i.

verski turizem. Ponikva je Slomškov 
kraj in prepričan je, da mu bo 
slavni ponkoški rojak pripeljal v 
gostišče prenekaterega gosta. 
"Potrudili se bomo, da si bodo 
obiskovalci Slomškovine zapom
nili Ponikvo tudi po naši solidni 
postrežbi"

Ni kaj, mladosti in elana je v 
Gostišču Krašovec v izobilju. 
"Moral sem biti gradbinec, 
trgovec in še kaj, da sem lahko 
postal gostinec, kar me seveda 
tudi tepe, saj nisem imel dovolj 
časa, da bi se temeljiteje 
pripravil na svoje pravo poslan
stvo. Ampak svojih napak se 
zavedam in jih bom skušal 
odpraviti v najkrajšem času. Že 
v začetku junija smo dobili v 
kuhinjo vrhunsko strokovno moč, 
gospo Cilko Poznič, ki prihaja k 
nam z velikimi izkušnjami iz 
hotelov Evropa in Hum. Vsak 
dan od 8. do 24. ure vam bomo

lahko postregli po želji z vrsto 
takih kulinaričnih specialitet, ki 
jih daleč naokoli ne boste našli. 
Zlasti bi želeli uveljaviti svoje 
hišne specialitete iz mesa 
domačih kuncev, od kunčje 
paštete do žabjih krakov in 
polžev"

V Gostišču Krašovec pa bodo 
skušali ustreči tudi najzahtevnejšim 
gostom. "Postrežbo moramo še 
izpiliti. Tu smo še šibki. V naši 
restavraciji bomo ustvarili pri
jetno vzdušje - svečan pogrinjek, 
prižgana svečka, diskretne 
melodije evergreenov ali 
priložnostnega pianista so le 
osnovni okvir za našo prijazno 
in bogato gostinsko ponudbo."

Gostišče Krašovec s Ponikve 
združuje pod eno streho prijazno 
domačnost in vrhunsko ponudbo ter 
skorajda ne more razočarati svojih 
gostov.

Franc Kovač

GOSTIŠČE KRAŠOVEC VABI NA SPECIALITETE

DALMATINSKE KUHINJE
OD 24. DO 27. JUNIJA
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*I 1
Šentjurski Narodni demokrati spet na razpotju

Po razkolu v Slovenski demokratični zvezi 
leta 1991 je do razcepa prišlo tudi v 
šentjurskem odboru te stranke. Predvsem člani 
s Planinc se niso mogli sprijazniti z nacionalno 
usmeritvijo Narodnih demokratov in so us
tanovili občinski odbor Bavčarjevih Demokra
tov. Oboji skupaj smo v Šentjurju na zadnjih 
volitvah dobili zavidljivih 16%, kar bi nam 
zagotovo prineslo v Šentjurju še drugo poslan
sko mesto, toda ker smo bili "skregani” smo 
oboji ostali praznih rok. Narodni demokrati v 
Šentjurju smo s svojimi 9,82% glasov bili sicer 
v samem državnem vrhu, kar pa nam ni prav 
nič koristilo, saj smo skupno kot stranka na 
državni ravni dobili le nekaj več kot 2% glasov 
in pogoreli do tal.

Po tem volilnem polomu je v ljubljanskem vodstvu 
Narodnih demokratov prišlo do živčnega beganja, ki se 
je 24. aprila klavrno končalo na kongresu v Celju s 
ponovnim razcepom v stranki. Kongres je namreč sprejel 
združevanje s Krščanskimi demokrati, kar je več kot 
tretino občinskih odborov potisnilo v odkrito opozicijo. 
Med njimi smo bili tudi šentjurski delegati, ki smo v 
skladu s sklepi našega občinskega zbora združevanje s 
SKD odločno zavrnili. Menili smo, da tako združevanje 
pomeni na eni strani smrt stranke, na drugi pa "by 
pass" podporo nenačelni Drnovškovi vladni koaliciji, ki 
v nobenem primeru ni naklonjena našemu na narodnih 
interesih temelječemu strankarskemu programu. Poleg 
tega pa imamo Narodni demokrati v Šentjurju prav s 
SKD tako grenke izkušnje, da je tu združevanje 
praktično nemogoče. Ampak pragmatični interesi (ta 
pojem je sedaj osrednji moto krščanskih Narodnih

demokratov) so zmagali in vsi člani NDS smo bili 
hočeš nočeš po hitrem postopku "pokristjanjeni".

Tako smo šentjurski Narodni demokrati ostali v 
praznem prostoru: našo stranko so nam ukinili, 
ponujene mačehe pa ne maramo.

Svoje dileme smo poskušali razčistiti na zboru članov, 
ki pa je bil nesklepčen. Izgleda, da imajo vsi teh 
strankarskih peripetij že res "poln kufer". Prisotni člani 
pa so le menili, da bi kazalo zbor ponoviti in vztrajati 
kot samostojna stranka na občinski ravni vsaj še do 
prihodnjih lokalnih volitev. Sprejemljiva se nam je zdela 
tudi podpora novoustanovljeni Narodni stranki Slove
nije, ki naj bi šla na volitve skupaj z Liberalci in 
Ljudsko stranko kot Združena desnica.

Vsekakor pa smo prepričani, da imamo v naši občini 
vendarle še dovolj svoje subjektivitete in volje vplivati 
na šentjurska dogajanja, pa tudi dovolj podpore za 
svoje delovanje. Ostajamo zvesti svojim načelom 
odkritega in poštenega javnega delovanja in menimo, 
da nam ob pravi epidemiji družbenih ekscesov ostaja 
dovolj prostora za naše udejstvovanje. Gospodarska in 
moralna kriza kot nerazdružni dvojčici nadaljujeta svoj 
zmagoviti pohod, ki se mu "rdeče-črna" koalicija, tako 
državna kot občinska, menda sploh ne kani zoperstaviti. 
V zraku je čutiti dah prepotrebnih sprememb in ne 
bilo bi prav, če bi jih kot stranka prezrli. Še vedno 
menimo, da je odgovoren občutek pripadnosti sloven
skemu narodnemu telesu lahko prava osnova za pošteno 
in načelno politiko, ki jo lahko vodi le na slovenstvu 
temelječa stranka. Želimo si najti ali ustvariti tako 
stranko.

Predsednik IO NDS: 
F. Kovač
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d. o. o. Šentjur, tel./fax: 063 741-151
Ljubljanska 26

Vam nudi veliko izbiro 
elektro materiala 
vodovodnega materiala 
in ogrevalne tehnike

cene vključujejo 
prometni davek!

SE

PRIPOROČAMO!

oljni gorilci od 41.66,20
obtočna črpalka GRUNDFUS 9.845.00 
regulator SAMSON 4.4980,00
radiatorski ventili od 370,00
rastezne posode 251 3.487.50
enoročne pipe od 8.640,70
el. bojlerji 801 16.500,00
avtomatske varovalke ISKRA 618,80 
elektro stikala od 173,50
elektro števec 3F dve tarifi 19.985,00
razna svetila, elektro material in še mnogo 

drugega materiala
1

y.y.y.y.:.v.y.yyyyy.y.y.y.y.:.:.y.:.y
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Beograd - Ljubljana - Šentjur
Največjo nevarnost za Slovenijo v bivši 

združbi balkanskih narodov je predstavljal 
beograjski centralizem. K sreči smo sc tega 
uspešno otresli. Pokazalo pa sc je,d a je ”virus 
centralizma'' globoko vdrl v glave slovenskih 
političnih veljakov in nam spet povzroča hudo 
škodo. Da tudi v Šentjurju nismo imuni na 
to bolezen politikov, sc jasno vidi, posebej 
po letu 1990.

Začelo se je s postavljanjem kandidatnih list 
političnih strank za občinske volitve, na katerih so 
najvišja mesta zasedli v glavnem ljudje iz centra 
Šentjuija. Takšne pozicije so se po volitvah odrazile 
tudi pri vzpostavitvi občinske oblasti. Zadeva se je 
nadaljevala s tem, da je v strukturi v občinski skupščini 
uspelo pretežni del vsebine podrediti problemom mesta 
Šentjuija. Najprej je bilo treba spremeniti simbole 
občine, ker so bili iz obdobja bivšega režima. Obeležja 
mesta Šentjur so avtomatično postala občinska. S tem 
so postali občani, ki niso meščani Šentjurja na nek 
način tujci v svojem občinskem središču. Toda to je 
še najmanjši problem. Nadaljevalo se je na ekonom
skem področju. Vse večje investicije, o katerih se je 
odločalo v tem obdobju, so v glavnem namenjene 
mestu Šentjur. Za odgovor, za katere gre, se je 
potrebno v Šentjurju ozreti okoli sebe ali pa poslušati 
in brati izjave najodgovornejših mož z občine. Ali se 
bo tako zgodilo tudi z denarjem za demografsko 
ogrožena območja, sedaj, ko je nad tem dobila 
pomembno besedo občina? Dejstvo je, da se v okoliških 
krajih, vaseh in zaselkih, ki so bili primerjalno s

Rastlinska čistilna naprava na 
Ponikvi

Zgrajena je bila pred enim letom v zamočvirjeni 
dolinici pod pokopališčem po projektu prof. Danijela 
Vrbovška in je namenjena za čiščenje fekalij z dela 
Ponikve.

Sestavljajo jo trije bazeni s skupno površino 600m2, 
napolnjenih s 70 cm debelo plastjo mešanice peska in 
prsti ter posajenih s šašem in trstjem. Nagib tal je 
1%, voda pa se v bazenih zadržuje 3 do 5 dni.

Čeprav se je v lanski suši posušilo kar precej trstja 
in so ga letos morali zasaditi znova, so prvi rezultati 
te rastlinske čistilne naprave kar spodbudni. Njena v 
odstotkih očiščenja izražena uspešnost za posamezne 
sestavine odpadnih voda je naslednja: KPK 86%, BPKS 
97%, fosfati 91%, NH3 8o%, N02 84%, NG3 88%.

Šentjurjem vedno tradicionalno napredni, v zadnjih 
letih ni zgodilo nič omembe vrednega, kar bi bilo 
rezultat tega obdobja. In če se bo tako nadaljevalo, 
lahko pričakujemo še nadaljnje zaostajanje območij 
okoli Šentjurja.

Da se tudi v prihodnje ne bo nič bistveno 
spremenilo, dokazje tudi dejstvo, da so na zadnjih 
državnih volitvah vse pomembnejše šentjurske stranke 
kandidirale svoje ljudi prav iz mesta Šentjurja. Ali je 
res le tu zbrana vsa politična modrost cele občine, ali 
pa gre le za spreten manever političnih elit vseh barv, 
ki so si v tem pogledo povsem enotne? Gledajoč iz 
tega zornega kota bi bilo celo mogoče trditi, da je 
bil spor v občinski skupščini le navidezen, zrežiran le 
zato, da bi politična elita mesta Šentjurja zadržala 
monopol nad morebitnimi poskusi drugih delov občine, 
da temeljiteje posežejo v odločanje o pomembnih 
vprašanjih.

Ne verjamem, da gre pri vsem tem zgolj za 
naključja. Tistim, ki tako politiko vodijo in imajo 
oblast, pa je zlasti jasno eno, namreč, da bodo zgrajeni 
objekti ostali v Šentjurju tudi po razdelitvi na več 
občin. Ob tem jim je celo manj pomembno ali so ti 
objekti tudi optimalno izkoriščeni. Pomembno jim je 
le, da si nabirajo politične točke, ki jim bodo v 
prihodnje še kako koristne. Seveda pa na račun 
preprostih ljudi, ne glede na to, kje živijo v Šentjurju 
ali pa nekje daleč po vaseh Dramelj, Ponikve in 
Kozjanskih hribov.

Jože Artnak

Odlike rastlinskih čistilnih naprav, cenenost, ener
getska varčnost in prijazno prilagajanje okolju, pri 
ponkoški napravi lepo prihajajo do izraza.

Metoda Lapuh
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Občinsko tekmovanje Vesele šole 
na Planini

V petek 7. maja so se zbrali na Osnovni šoli na 
Planini vsi razredni zmagovalci Vesele šole iz naše 
občine. Tekmovalo je 95 učencev. Objavljamo imena 
prvih treh najuspešnejših iz vsakega razreda.

IV. razred: Iztok Cirkulan z Blagovne, Laura Tanšek 
iz Dramelj, Nika Leskošek iz Šentjurja.

V. razred: Saška Jagodič s Slivnice in Boris Robič 
z Dobja, Zdenko Korošec s Ponikve, Katja Pušnik s 
Planine.

VI. razred: Tina Zapušek z Dobja, Vesna Čuješ s 
Slivnice, Anita Romih s Planine.

VII. razred: Jasna Vrečko s Ponikve, Petra Koprivnik 
in Simona Jazbec s Planine, Špela Košak s Slivnice.

VHI.razred: Neva Zupanc s Planine ter Pevec Janja 
in Kaja Dosedla s Ponikve, Tomi Škoberne s Planine, 
Maja jazbec s Ponikve.

Lenka Kovačič

Birma v Dramljah
V nedeljo, 16. maja, je bila v Dramljah birma, na 

kateri je prejelo ta zakrament kar 48 birmancev. Bilo 
je zelo slovesno, k enkratnemu vzdušju pa je 
pripomoglo tudi lepo vreme. Pred cerkvijo in v njej 
se je zbrala prava množica ljudi, med katerimi so se 
gnetli fotografi in snemalci. Postavljenih je bilo tudi 
toliko prodajnih stojnic kot že zlepa ne.

Ta birmanski dan je bil res pravi drameljski praznik.
L.Božnik

Aktivnost vinogradniško - 
sadjarskega društva.

Vinogradniško-sadjarsko društvo v Šentjurju deluje 
že 14. leto. Od začetnih 30 članov se je število članstva 
povzpelo na 160, kar pomeni, da je delo društva res 
kvalitetno.

Društvo je doslej izvedlo vrsto dobro obiskanih 
strokovnih predavanj in praktičnih prikazov, njegov 
mentor pa je bil vseskozi bivši kmetijski minister mag. 
Jože Protner. Rezultati tega dela so vidni,saj se je 
kvaliteta šentjurskih vin znatno izboljšala. Ocene 18.20 
in 18.10, ki so jih za svoje lanske pridelke dobili Jani 
Janežič, Aci Urbajs, Janez Čoki in Boris Sodin, so za 
naš posavski vinorodni okoliš že prav redke.

Društvo, ki ga že 12 let uspešno vodi Martin 
Hajnšek, trenutno načrtuje predavanje ing.Švajgerja o 
novih škropivih in izlet v Goriška brda.

Ernest Rečnik

Prijeten glasbeni večer
Profesor Franc Klinar, zborovodja ženskega 

pevskega zbora iz Šentjurja in moškega zbora s 
Ponikve, je v soboto 15. maja v Šentjurju posrečeno 
koncertiral z obema zboroma.

Ženski pevski zbor se je predstavil z devetimi 
pesmimi, med katerimi so bile zahtevne skladbe 
Haslerja, Kodaya, Haydna in seveda skladbe naših 
domačih skladateljev.

Ponkovški moški pevski zbor je zapel šest pesmi, 
med njimi zahtevno Gallusovo skladbo, Prelovčev 
Doberdob in Ipavčevo O mraku.

Soprani in alti ženskega zbora in tenorji ter basi 
moškega so kot mešani zbor zapeli šest pesmi, med 
katerimi so posebno lepo zazvenele Ave marija, 
Večerni ave in pa Ipavčeva Slovenec sem.

Trud zborovodje in pevcev je bil poplačan z bogatim 
aplavzom zadovoljnih poslušalcev.

Koncert je domiselno in pestro povezovala Anita 
Koleša.

Ernest Rečnik

Na bralni znački je bil naš gost 
Tone Partljič

V petek, 14.5.1993, smo imeli na drameljski osnovni 
šoli slovesno podelitev bralnih značk, ki ji je 
prisostvoval tudi priljubljeni slovenski pisatelj, drama
turg in humorist Tone Partljič. Srečanje z njim je bilo 
nadvse prisrčno, doživeto in lepo.

Najprej si je ogledal prizor iz svoje igre Ščuke pa 
ni, ki so ga zaigrali učenci dramske skupine. Z njimi 
je bil zelo zadovoljen in jih je pohvalil. Potem je 
prebral zgodbici iz svojega otroštva in dolgo odgovarjal 
na vprašanja učencev.Dve uri z njim sta minili, kot 
bi pihnil. On je moral na drugo šolo, mi pa smo 
ostali bogatejši za lep kulturni dogodek.

L.Božnik

Bralna značka v Dramljah
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Šentjurski šolniki na obisku v 
Avstriji

Na povabilo deželne organizacije avstrijske social
demokratske stranke za Štajersko je skupina šentjur
skih šolnikov skupaj s kolegi iz Konjic in Šmarja 
obiskala šolo v kraju Mautern. Poleg ravnatelja šole 
in okrajnega šolskega inšpektoija so jih sprejeli tudi 
predstavniki občine Mautern. O obisku je poročal 
tudi avstrijski tisk.

V Avstriji imajo devetletno osnovno šolo. Otroci, 
ki gredo v šolo s šestim letom, hodijo prva štiri leta 
v tako imenovano ljudsko šolo. V nadaljnjem šolanju, 
v glavni šoli, t.j. od petega do deveteg razreda, pa 
se že izvaja priprava za nadaljno šolanje.

Naši šolniki so bili navdušeni nad tehnično 
opremljenostjo in urejenostjo te šole, medtem ko je 
bilo za njihove avstrijske kolege zanimiva predvsem 
organizacija prehrane za učence pri nas, saj takšne 
v Avstriji nimajo.

Na srečanju je bilo dogovorjeno, da nas bodo v 
mesecu septembru obiskali šolniki iz avstrijske 
štajerske in da se bo sodelovanje med učitelji obeh 
dežel nadaljevalo. Pleg učiteljev naj bi 
se srečevali tudi učenci.

Oto Pungartnik

Bančniki iz Sparkasse Mainz na 
obisku

V času od 23. do 27. maja so bili na obisku pri 
LB Splošna banka Celje predstavniki Sparkase Meinz. 
Obiskali so Ptuj in Rogaško Slatino ter izmenjali s 
svojimi celjskimi stanovskimi kolegi številne izkušnje. 
Sparkasse Meinz zaračunava vse bančne stroške, ki 
nastanejo pri poslovanju. Dvig gotovine pri bančnem 
okencu stane 0.60 DEM, na bankomatu pa 0.30 
DEM. Po uvedbi te razlike se je dvig na bankomatih 
podvojil. Banka brez posebnih stroškov dovoli 
predčasni dvig vezane vloge, če je ta predhodno 
najavljena.

D.T.

Koncert v Kulturnem domu v 
Slivnici

V petek 21. maja smo imeli koncert, za katerega 
nas je naša zborovodkinja pripravljala že od začetka 
leta.

Najprej so deset pesmic zapeli mlajši glasovi, na 
klavirju jih je spremljala osmošolka Nina Gradič, nato 
pa je deset pesmic zapel tudi mladinski zbor. Nekaj 
pesmi sem spremljala s klavirjem, Branka eskošek pa 
je ob spremljavi kitare in sošolke Tine predstavila 
svojo pesem "Zakaj".

Naš stalni spremljevalec Rudi Mestinšek je koncert 
posnel na videokaste, zborovodkinja Metka Bevc pa je 
podelila spominke tistim sedemnajstim, ki letos pojemo 
zadnje leto.

Polna dvorana nam je vneto ploskala, kar nam je 
bilo v veliko spodbudo za nastop na 20. mladinskem 
festivalu v Celju, ki je bil 30. maja.

Mojca Kranjc, 8. r.

Novice iz Blagovne
Z veliko prostovoljnega dela in finančnih sredstev so 

vaščani Repnega in Zlateč modernizirali cesto do 
Sv.Rozalije. S pomočjo občine in krajevne skupnosti so 
cesto do te priljubljene izletniške točke asfaltirali iz 
smeri Repno. Na blagovnski šoli so imeli 26. maja 
zaključek tekmovanja za bralno značko. V goste so s 
pomočjo KS in matične šole povabili ilustratorja Andreja 
Trobentala iz Ljubljane, ki je učencem razkril nekaj 
skrivnosti svojega poklica. Učencem je čestital za pridno 
branje in jim podelil bralne značke. Dan so zaključili 
s plesom.

Jože Mastnak

Telefoni v Šentjurju že v jeseni
Telefonska centrala v Šentjurju bo montirana v 

mesecu avgustu in v mestu bo dovolj telefonskih 
priključkov. Cena je 3500 DEM v tolarski protivrednosti, 
plačljivo v 12 obrokih. Prijavite se lahko vsak ponedeljek, 
sredo in petek na sedežu krajevne skupnosti na mestnem 
trgu št. 5.

J.Arlič

Podelitev bralnih značk v Bobju
V sredo 26. maja so ob podelitvi bralnih značk na 

Osnovni šoli v Dobju pripravili lep kulturni dogodek. 
V goste so povabili mladinskega pisatelja Bogdana 
Novaka in izkazalo se je, da otroci prav radi berejo 
njegova dela, saj so mu zastavili res mnogo zanimivih 
vprašanj. V lepem kulturnem programu so sodelovali 
tudi učenci s Kalobja.

Franc Leskovšek

Zlata zibka za Alpos
Na letošnjem sejmu v Celju Vse za otroka je Alposov 

program opreme vrtcev, ki so ga razvili pod vodstvom 
arhitektke Fanike Škoija - Pušnik, dobil najvišje priznanje 
Zlato zibko. Program, ki vključuje najnovejša spoznanja 
o uporabi bio materialov, ob svoji univerzalnosti in 
praktičnosti nudi otrokom vse potrebno za njihovo čim 
boljše počutje.

J.A.
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Kmetijska svetovalna služba

Vsej a vanje trav in detelj v obstoječo rušo
Lanska suša je naredila na mnogih intenzivnih travnikih večjo 

škodo, saj se je ruša razredčila, na izpraznjenih mestih pa so se 
razrasle nezaželene zeli.

V sodelovanju z dipl. ing. agronomije Andrejem Zdolškom, ki 
dela specializacijo iz travništva, smo na kmetiji Ivana Korenjaka iz 
Laz izvedli demonstracijo vsejavanja v obstoječo rušo s posebno 
nizozemsko sejalnico. Setev poteka hitro, stroški vsejavanja so 
minimalni, uspešnost pa je odvisna predvsem od ukrepanj po setvi.

Demonstracije so se udeležili tudi kmetje, ki so potem sami vsejavali 
na svojih kmetijah.

Zanimovost iz tujine
Nizozemski strokovnjaki na kmetijski raziskovalni postaji v 

Lelystadu preiskušajo dva robota za molžo krav. Prvi rezultai so 
spodbudni, saj prinašajo največjim rejcem odrešujoče olajšanje. Cena 
pa je baje za mnoge povsem nesprejemljiva.

Zdravko Brglez

Kotiček za zdravje

Mlada družina na dopustu
Pred nami so meseci letnih 

dopustov in mnogi že usmeijamo 
svoje načrte v dopustniško ob
navljanje svojih moči. To je tudi 
čas posebnih situacij, na katere 
moramo biti pripravljeni, da po 
nepotrebnem ne škodimo sebi ali 
zdravju svojih otrok.

Če je v družini novorojenček, 
prvih šest mesecev ne pri
poročamo nikakršnega spremin
janja bivanjskega okolja. To 
obdobje je potrebno za oblik
ovanje umirjenega sožitja z novim 
družinskim članom, zato bi 
dopustniška odločitev vplivala 
neugodno na spostavitev nove 
harmonije.

Letovanje na morju nas sooča 
zlasti s problemi izpostavljanja 
premočnemu soncu, prehranskih 
in prebavnih motenj ter 
možnostjo alergij v novem okolju.

Sonce je posebno nevarno v 
času od 11 do 13 ure. Zaradi

tanjšanja ozonske zaščitne plasti 
v ozračju so ultraviolična žarčenja 
močnejša in lahko povzročijo 
hude opekline že po krajšem 
sončenju.

Otroci naj nosijo širokokrajne 
klobučke in ohlapna platnena 
oblačila. Za malo večje in šolske 
otroke že priporočamo sončna 
očala s posebnimi zaščitnimi 
stekli pred ultravioličnimi žarki. 
Kožo namažimo z olivnim oljem, 
v katerem smo imeli vsaj tri 
tedne namočeno šentjanževo 
rožo. Otroci naj uživajo zadosti 
hladnih vitaminskih napitkov.Po- 
zorni bodimo na nenadna 
povišanja telesne temperature.Ta 
so kot samostojen pojav lahko 
znamenje začetka sončarice.Če se 
ji pridružita še bruhanje in 
glavobol, je prav, da peljete 
otroka k zdravniku.

dr.Terezija Prebil

Iz parlamenta

"Biti ali ne biti pošten"
Majska seja Državnega Zbora je 

bila več kot dolga: dnevni red je imel 
47 točk, obširne pa so tudi bile 
vsbinske obravnave zakonov, ki bodo 
bistveno vplivali na naša družbena 
dogajanja. Samo o zakonu o lastnin
skem preoblikovanju podjetij smo 
razpravljali na treh sejah.

"Biti ali ne biti pošten - to je vprašanje". 
Tako je dramatično pričela razpravo 
poslanka SKD Jana Primožič o spornem 
amandmaju, ki naj bi izničil vse neod
plačane prenose družbenih sredstev iz 
enega podjetja na druge pravne osebe, 
razen prenosov sredstev v holdingih v 
družbeni lastnini. (Podana je bila pripom 
ba,da bo o retroaktivnosti tega amandmaja 
odločalo ustavno sodišče.)

Štajerska prestolnica bo dobila Visoko 
pravno šolo in Višjo zdravstveno šolo, kar 
bo pomembno za našo mladino.

Zataknilo se je pri predlogu spremeb 
zakona o dohodnini, ki jih je pripravila 
naša skupina.Dohodnina naj bi se 
zmanjšala za družine z več otroki. Sprejet 
je bil sklep, da sc spremebe izvedejo v 
jeseni skupaj z zakonom o univerzalnih 
otroških dodatkih.

Sprejet je bil Zakon o varstvu okolja, 
ki bistveno zaostruje odnos do onesnaževal
cev okolja.

V zakonih o gospodarskih in javnih 
gospodarskih službah je obširno obdelano 
poglavje o koncesijah, ki bo zanimivo za 
marsikaterega našega občana.

Pri obravnavi problemov sodnega var
stva pravic iz delovnega razmerja smo 
ugotovili, da je teh sporov toliko, da jih 
sodišča združenega dela ne morejo rešiti 
v nekaj letih.

Dan po seji smo na odboru za 
kmetijstvo obravnavali pereče probleme 
kmetijstva. Od vlade smo zahtevali, da 
izvede ukrepe, ki jih je zahteval Državni 
zbor, določi odkupne cene žit ter zastavili 
prve korake za odpravo posledic suše.

Glede na razpravo v Državnem zboru 
se nam obetata vroče poletje in še bolj 
vroča jesen!

Jure Malovrh, 
poslanec
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Krajevna skupnost Dobje
Po desetih minutah vožnje 

z avtomobilom po cesti Šentjur 
Planina se pripeljete v 

idilično vas Dobje, ki leži na 
vrhu hriba s 600 m nadmorske 
višine. Tu je tudi sedež kra
jevne skupnosti, ki zajema 15 
vasi, 310 gospodinjstev in ima 
1.100 prebivalcev.

Franc Leskvšek, tajnik KS 
Dobje

Zgodovinski viri omenjajo kraj 
prvič leta 1545. Legenda pri
poveduje, da so bili tod gosti 
neprehodni hrastovi gozdovi iz vrste 
dob, po kateri naj bi kraj tudi dobil 
ime. Sem je na lov rada hodila 
grajska gospoda. Na enem od takih 
pohodov naj bi se v megli poško
doval in izgubil eden izmed gospo
dov. Ko je že mislil, da je po njem, 
so ga našli in rešili. Na tem mestu 
je dal pozidati kapelico, ki je bila 
predhodnica današnje farne cerkve. 
Cerkev je bila dozidana leta 1745, 
od leta 1785 dalje pa je Dobje fara.

Nedaleč od vasi stoji lepa in še 
zdrava turška lipa. V obsegu meri 
5.10 m in je lep naravni in 
dendrološki spomenik.

Ljudje so tu od nekdaj krčili 
gozdove in skromno kmetovali. Dela 
in kruha ni bilo dovolj, zato so 
odhajali v širni svet. Šele v sedem- 
destih letih, po vzpostavitvi boljših 
cestnih povezav, se je odseljevanje 
počasi umirilo.

Po zaslugi peščice entuziastov se 
je podoba kraja v zadnjih dvajsetih 
letih močno spremenila. Ustanovljeni

so bili Prosvetno in Gasilsko društvo 
ter Lovska družina, ki so spodbujali 
ustvarjalnost krajanov. Naša 
prireditev Pokaži kaj znaš, ki jo letos 
25. julija organiziramo že enaindva- 
jsetič, je npr. zaslovela tudi daleč 
preko meja naše KS.

Mnogo smo naredili na komu
nalni infrastrukturi. S samopris
pevkom ter s sodelovanjem krajanov 
smo si zgradili ceste in vodovode 
do sleherne vasi. Letos smo s 
pomočjo vaščanov Škarnic in občin
skega proračuna povezali s 5 
kilometrskim vodovodom še to vas.

Gramozirane imamo vse nekate- 
gorizirane krajevne ceste, ki pa so 
v kar slabem stanju, saj nam 
denarja zanje redno primanjkuje, 
svojih kamnolomov pa nimamo. Le
tos bomo asfaltirali nekaj cestnih 
odsekov, uredili okolico šole ter 
nekaj kanalizacij.

Ugotavljamo, da je sedanja or
ganiziranost v krajevne skupnosti kar 
uspešna in upamo, da nas novi 
zakon o lokalni samoupravi ne bo 
zapostavil. Že zdaj so razlike med 
mesti in podeželjem nevzdržne!

Telefonski priključek npr. stane pri 
nas desetkrat več kot v Ljubljani, 
pa še dobiti ga ni mogoče. Naša 
KS je z 2.2 telefonska priključka na 
100 prebivalcev še vedno komaj na 
albanskem povprečju. Upravičeno 
pričakujemo, da se sedanja občinska 
investicija v vozliščno centralo ne bo 
končala v Šentjurju.

KS se je lani prijavila za projekt 
celostnega urejanja vasi in podeželja 
in je iz njega že realizirala eno 
nalogo .V objektu stare šole že 
imamo obrat z desetimi delovnimi 
mesti, računamo pa še na nadalnjih 
trideset.

Izjemno smo zadovoljni z našo 
novo osemletno šolo. Odločilno je 
poživila vsakodnevni utrip kraja in 
potrdila pravilnost odločitve za to 
novogradnjo. Število učencev 
narašča, pa tudi z njihovimi učnimi 
uspehi se že lahko ponašamo.

Krajevna skupnost Dobje je na 
taki organizacijski ravni, da se bo 
po zakonu o lokalni samoupravi 
lahko organizirala kot samostojna 
občina.

Franc Leskovšek

Prireditev "Pokaži kaj znaš" je dobjevski pojem
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NK Šentjur: slovenska liga še ni odpisana

Prvenstvo Medobčinske nogometne 
zveze Celje je končano, ali vsaj naj bi 
bilo končano. Po zadnjem 18. kolu je 
vrstni red na lestvici naslednji: 
1 .Svoboda Brežice 28 točk, 2.Unior 
Zreče 27, 3-Šentjur 26, 4.Hrastnik 18 
itd.

Tudi tretje mesto jc za novinca v 
ligi NK Šentjur uspeh, za katerega jim 
velja čestitati. Ni pa še tudi povsem 
izgubljeno napredovanje v 3. slovensko 
ligo. Tekmovalna komisija MNZ je 
namreč tekmo, ki so jo Šcntjurčani z 
Uniorjem sicer izgubili z 1 : 2,
registrirala z rezultatom 3 : 0 za Šentjur, 
kar je pomenilo, da bi Šcntjurčani 
morali za prvo mesto odigrati še 
dodatni dve tekmi z Brežiško Svobodo. 
Toda pritožbena komisija je odločila 
drugače in Šentjur je pristal na tretjem

Kristina in Aleš Zclič
Tekmovanje učencev glasbenih šol 

Slovenije je velika prciskušnja, posebno 
še, če si najmlajši udeleženec in moraš 
večjim šele dokazati, da sodiš mednje. 
Devetletna Kristina in njen leto dni 
mlajši bratec Aleš sta to prciskušnjo 
dobro opravila. Njuna učiteljica v 
glasbeni šoli Šentjur Jelka Iskra je zanju 
pripravila zanimiv štiriročni klavirski 
nastop. V skupini najmlajših pianistov, 
ki so igrali štiriročno, sta bila Kristina 
in Aleš najboljša. Program, ki so ga 
ocenjevali na tekmovanju, so lahko 
slišali tudi poslušalci v Šentjurju in bili 
so navdušrni.

Morda je tudi ta uspeh kriv, da si 
je Kristina premislila in ne bo 
zobozdravnica ampak učiteljica klaviija.

mestu. S tem pa zadeva še ni končana: 
NK Šentjur upa, da bo Arbitražni svet 
odločil v skladu s pravili v njihovo 
korist in jim spet odprl vrata do 
slovenske lige.

Mladi pionirji so prvaki
S kvalifikacijskega nogometnega 

turnirja za mlajše učence v Krškem 
so se Šcntjurčani vrnili z lavoriko: 
postali so prvaki MNZ Celje. 
Premagali so vrstnike iz Velenja z 
1 : 2 ter igrali s CR Krško
neodločeno 1 : 1, kar jim je
zadostovalo za osvojitev prvega 
mesta.Čestitamo!

Mladi glasbeniki
Čisto resno mi je zaupala, da jo 

zanima umetnost, zato bo verjetno tudi 
slikarka.

Z Alešem vadita klavir najmanj eno 
uro na dan. Vsak zase, seveda. Pri tem 
je Kristina tu in tam učiteljica svojemu 
bratu. Je pač mlajši, pravi Kristina.

Pa še nekje komandira Kristina: pri 
mlajših gasilcih. Ona je desetar, bratec 
pa vodar 1. Ker se na gasilstvo slabo 
spoznam, mi je Kristina obrazložila ,da 
ima ona nalogo dati povelje, Aleš pa 
z vodo cilja v tarčo. Slišati je bilo 
zabavno in Aleš se je baje že odločil, 
da bo svojo prihodnost posvetil gasil
stvu.

Oba pa imata rada knjige, tako tiste 
šolske, še bolj pa pravljice in pus
tolovske zgodbe. Zaljubljena stav svojo 
šolo na Blagovni: tam so najboljše 
tovarišice in imajo najlepšo telovadnico.

Jurij Hladnik
Glasbena šola skladateljev Ipavcev 

je 27. maja gostila svojega nekdanjega 
učenca klarinetista Jurija Hladnika. Ta 
je v domačem kraju pripravil enega 
izmed diplomskih koncertov.

Jurij je končal srednjo glasbeno šolo 
v Mariboru pri profesoiju Petriču. 
Njegov profesor, ki je bil na koncertu 
navzoč,je pohvalil mladega glasbenika

Kaj tare šentjurske no
gometaše

V tekmovalni sezoni 1992/93 so za 
NK Šentjur tekmovale kar štiri selek
cije, zato jc bila velika gneča na igrišču 
in v garderobah. Pa še smolo z 
vremenom so imeli. Igrišče, ki je služilo 
vsem selekcijam tako za treninge kot 
za tekme je bilo prava blatna njiva. 
Skupna uporaba šolskih garderob pa je 
sploh problem zase. Problemov so se 
lotili resno in zdaj že urejajo pomožno 
igrišče pod Botričnico, imenovali pa so 
že tudi gradbeni odbor za izgradnjo 
garderob. Za svoja prizadevanja si želijo 
čim več podpore pri someščanih.

J. P.

rekoč, da noben uspeh ne pride sam 
in je zanj potrebno veliko volje in 
truda.

Jurija je v šentjurski glasbeni šoli 
po pripravnici prevzel g.Lojze Švec in 
ga navdušil za klarinet. Ko je hodil v 
osmi razred, se je vpisal na srednjo 
glasbeno šolo v Mariboru. Prvi večji 
uspeh je doživel v šolskem letu 1990/91 
s prvim mestom narepubliškem in 
kasneje na zveznem tekmovanju. 
Izkazal se je tudi letos na tekmovanju 
slovenskih glasbenih šol in ponovil 
uspeh izpred dveh let.

Zdaj ga čaka sprejemni izpit na 
Akademiji za glasbo v Ljubljani. Za
voljo nadarjenosti in iskrene želje, da 
svoje življenje posveti glasbi,bo Jurij 
prav gotovo tudi to prciskušnjo dobro 
prestal.

Anita Koleša

J. P.
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Palčkov proces - pravica
(3. nadaljevanje)

Kdaj in kako se je v resnici pričelo doganjanje, ki 
se je tako tragično končalo leta 1950, je težko reči. 
Na osnovi dosegljivih sodnih spisov in literarno 
obdelanih tekstov, ki so pred desetletji izšli kot podlistki 
v Tovarišu in v Celjskem Tedniku, je mogoče resnična 
dogajanja le naslutiti. Pričevanja še živih udeležencev 
si marsikdaj nasprotujejo, nekateri od njih pa se še 
danes čutijo življensko ogrožene in o teh dogodkih ne 
marajo govoriti.

Pobudnik in osrednja osebnost "drameljskega upora" 
je bil gotovo Dušan Mlakar, ugleden drameljski 
mladenič, partizan, borec Tomšičeve brigade, po vojni 
tudi nekak vojaški poveljnik v Dramljah. Njegovi 
sodobniki ga vsi po vrsti opisujejo kot poštenega in 
načelnega. Njegov mlajši brat A.M., ki je bil prav tako 
obsojen na 8 let strogega zapora, ker naj bi svojemu 
bratu - banditu kurir, pravi, da je bil Dušan izrazito 
slovensko - nacionalno usmerjen in je že kmalu po 
vojni, globoko razočaran nad političnim in fizičnim 
nasiljem komunistične revolucije, prišel v navzkriž z 
Ozno in Udbo. Kot drameljski funkcionar bi z njima 
moral sodelovati, njemu pa se je upiralo ovajati svoje 
znance in sosede. Vedel je tudi za Teharske strahote. 
Nasprotja so bila vedno večja, in ko so ga Oznovci 
hoteli odstaviti in razorožiti, se je uprl. Postal je 
ilegalec.

Kako je postal vodja oborožene uporniške skupine 
Križaijev, ki se je v Dramljah pojavila spomladi 1947. 
leta je težko rekunstruirati. Verjetno je verjel 
emigrantski propagandi, ki je zatrjevala, da bo že maja 
ali julija 1947. leta prišlo do oborožene intervencije 
od zunaj, ki bi zrušila komunističen režim. Skupina, 
ki ji je načeloval Dušan in ki je bila zelo heteregona, 
saj so se vanjo vključevali poleg pravih političnih 
navdušencev tudi razni krimenalci, ki so bežali pred 
zakonom, je imela jasne cilje. Napadali so krajevne 
ljudske odbore in kmetijske zadruge, javno sežigali 
njihove arhive, maltretirali člane partije, jim jemali in 
uničevali izkaznice in podobno. Nekateri člani skupine 
so bili usmerjeni tudi izraziteje roparsko, vendar pa 
je Dušan vztrajal na politični usmeritvi njihovega 
delovanja in je zaradi tega prihajal v spor s svojimi 
pajdaši.

Eden izmed prvih in tudi najbojevitejših članov 
skupine je bil Palček. Z Dušanom sta se poznula že 
iz partizanskih vrst, kjer je Palček slovel kot izjemno 
drzen borec in aktivist. Tudi Palčka se sodobniki 
spominjajo kot simpatičnega fanta - zaradi male rasti 
se ga je tudi prijelo to ime - , ki pa je v nasprotju 
z Dušanom bil bolj agresiven. V partizanih naj bi bil 
likvidator; Drameljčani poznajo nekaj njegovih žrtev. 
Tudi slovit napad na nemškega šentjurskega župana

ali prevara

naj bi bilo njegovo delo. Kako se je on, bivši aktivist 
in nekaj časa po vojni tudi miličnik, znašel v križarski 
skupini, ki je bila izrazito protikomunistično usmeijena, 
lahko več ali manj le ugibamo. Palček sam je na 
sodnem procesu trdil, da ga je k temu pripravil njegov 
boter F.T. iz Trnovca.

Dušanova skupina je delovala na širšem območju 
od Celja do Špitaliča, Konjic in Kozjanskega. Njeno 
udarno skupino so predstavljali poleg Dušana in Palška 
še Marušič, Lesjak in Lakše, v posameznih akcijah pa 
so jim pomagali simpatizerji, praviloma mlajši nezado
voljneži iz bljižnje in daljne okolice Dramelj in Ponikve.

Spomladi leta 1947 je bila v Dramljah pravcata 
vojna. Policijske akcije in pohodi tudi rednih enot 
KNOJ so se vrstili drug za drugim, pokalo je zdaj tu 
zdaj tam. Drameljčani, razdeljeni med simpatizerje in 
nasprotnike svojih upornih sokrajanov, so bili vpeti v 
doganja na obeh straneh. Eni so sodelovali v policijskih 
akcijah, drugi so pomagali križarjem. Maltretiranja, 
zasliševanja, aretacije so se vrstili iz dneva v dan, strah 
in ogorčenje sta dobila neslutene razsežnosti. Oznovci 
in knojevci, praviloma so bili v njihovih vrstah 
srbohrvaško govoreči pripadniki iz drugih republik, so 
si v svoji ihti privoščili tudi razbijanje kapelic in križev 
ter s tem še podžigali versko ogroženost domačinov. 
Točnega števila vseh človeških življenj, ki so ugasnila 
v tem peklu, verjetno ne bo mogoče ugotoviti nikoli. 
Julija 1947 je bila Dušanova skupina uničena. Po 
uradni verziji naj bi najprej prišlo do obračuna znotraj 
skupine in prva in edina žrtev tega obračuna naj bi 
bil Dušan; ubila naj bi ga Marišič in Lesjak. Jože 
Laubič trdi nasprotno, da je Dušana ustrelil Palček 
na Zbelovski gori. Tam je Dušan tudi pokopan.

Skupino je nato vodil Palček, vendar le prav kratek 
čas. Marušič, Lesjak in J.G. so bili ujeti, obsojeni na 
smrt in tudi justificirani. Jakše je menda podlegel v 
preizkovalnem zaporu, S.K. je bil obsojen na smrt, 
vendar je bil kasneje pomiloščen. F.K. je dobil 20 let, 
F.P. 12 let, J.Š. 12 let, L.N. 10 let, R.S. 8 let, itd. 
Točno število vseh obsojenih ni znano, gre pa za nekaj 
dest Drameljčanov in Ponkolancev.

Edini, ki je takrat odnesel celo kožo, je bil Palček, 
(nadaljevanje prihodnjič)

Franc Kovač

/VINAJUC PM JCLlAH J A
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Kronika
Da mesec maj v naši občini ni bil nič kaj varen, 

zgovorno govori statistika, ki so jo zabeležili na 
šentjurski policijski postaji. Vanjo so zapisali naslednje 
številke: 36 kaznivih dejanj, 15 kršitev javnega reda in 
miru, 29 prometnih nesreč, 27 vinjenih voznikov, 14 
vozil s pomanjkljivostmi, 121 kršitev cestno prometnih 
predpisov. Številke so številke, ki same po sebi ne 
povedo veliko, zato si oglejmo nekaj cvetk iz črne 
kronike v naši občini.

Sosed streljal na soseda
Vsi vemo, da so sosedski odnosi zapletena stvar. 

Tu in tam se zgodi, da tisti, ki jih ne znajo urediti, 
sežejo po najbolj nesmiselnem načinu njihovega 
razreševanja. Nekaj takega se je 24. maja dogodilo 
na Drobinskem. Tam je šestdesetletni Ludvik V. 
streljal na deset let mlajšega Jožeta Z. Na srečo se 
je streljanje končalo brez večjih posledic. Kljub temu 
pa je moral Ludvik v pripor, saj je s svojim početjem 
storil oziroma, kot se mora zapisati, ga sumijo 
storitve kaznivega dejanja poskusa uboja.

Predrznim mladeničem sc je zalomilo
Nekatere Šentjurčane je zadnje čase vznemirjalo 

dejstvo, da je v kraju vse več vlomov v stanovanja. 
Kaže pa, da bo zdaj nekaj časa le mir. Policisti so 
pred časom odkrili tri mladeniče, Antona in Marka, 
ki štejeta 17 pomladi ter 18 letnega Bojana -vsi 
trije so naši someščani-, ki imajo na vesti kar lepo 
število "nepovabljenih obiskov". Kot smo izvedeli, 
so mladeniči nekaj svojih grešnih nočnih pohodov 
že priznali.

Ko ne gre vse po predvidevanjih
Nekaj težav si je nakopala tudi someščanka Vida, 

ki so jo policisti ovadili sodišču zaradi krive ovadbe. 
Vida je pred časom od sokrajana kupovala osebni 
avto. Ker ni imela dovolj denarja, sta se s kupcem 
dogovorila, da založi čeke, ki jih lahko vnovči, če 
preostanek kupnine ne bo prinesla v dogovorjenem 
roku. Ker Vide in denarja ni bilo od nikoder, je 
prodajalec čeke vnovčil. Ko je Vida opazila, da so 
čeki vnovčeni ,je odhitela na policijo in prijavila, da 
ji je kupec France čeke ukradel. Seveda je pri tem 
zamolčala dogovor, ki sta ga sklenila. Kako je z 
avtomobilom,n e vemo. Vemo pa, da Vido čaka 
pogovor s sodnikom.

Klofute namesto ljubezni
Ena izmed someščank je ostala brez svojega 

stalnega spremljevalca. Kot smo slišali, niti ni 
pretirano žalostna, fant jo je namreč večkrat 
prebunkal. Ko je to storil nazadnje, so ponj prišli 
policisti. Ker so ugotovili, da Miralem ni naš državljan 
in da pri nas biva ilegalno, so ga odpeljali sodniku 
za prekrške. Ta mu je odmeril nekaj dni zaporne 
kazni, po prestani kazni pa so neotesanca še odstranili 
iz naše države.

Še opozorilo voznikom koles z motorjem
Morda sodite tudi vi med tiste,ki so se

nasmehnili,ko jih je zaustavljal policist,in mu 
pobegnili.Pozorno preberite naslednje 
vrsticelšen,jurski policisti oziroma njihovi šefi .ser 
nam povedali,da bodo v prihodnje na podlagi zakona 
o prekrških pogosteje posegali po zakonskem 
določilu,ki jim dopušča začasno odvzeti predmet,s

in Ste že njihov znanec,se vam lahko pripeti,da 
boste ob kolo.ki vam ga lahko sodnik za prekrške 
na predlog policije zaseže pziroma odvzame za 6 
mesecev.Zato preprost pred log: spoštuj te prometne 
predpise in si nadenite čelado, četudi ste v kratkih 
hlačah!

Še nekaj statistike:
Zapisati še moramo, da se vozniki v naši občini, 

kar se tiče spoštovanja cestno - prometnih predpisov, 
še niso bistveno popravili. Med drugim so 27 krat 
poskrbeli, da je pozelenel alkotestni balon, veselo 
zavijali iz prepovedane smeri na parkirni prostor 
pred blagovnico Resevna, nekajkrat prevozili rdečo 
luč itd.

Ker so kazni po novem kar zasoljene in zlasti, 
ker so življenja predragocena, pomislite in bodite 
previdni!

Vsem someščanom iz uredništva našega časopisa 
želimo, da živijo mirno in varno do našega 
naslednjega srečanja. Če nam ne ukradejo šefa 
(mimogrede: tudi njega so obiskali vlomilci, pa 
niso našli nič vrednega - seveda. Kovača ni bilo 
doma), se zagotovo vidimo in beremo v juliju.

Mi. K.
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POSLOVNA STRAN
Poslovna stran je namenjena vsem, ki želite redno ali občasno seznanjati svoje odjemalce in potrošnike s 

svojo ponudbo. Naročila za poslovne oglase sprejemamo vsak delovnik od 7. do 10. ure v pisarni šentjurskih 
novic na Mestnem trgu 5, Šentjur, ali pa po telefonu številka 741 286, izven delovnega časa pa na številki 
741 243 (Kovač).

NOVO V ŠENTJURJU

MESNICA
LELJAK
Ul. Dušana Kvedra 9 
(nasproti policije) 
tel.:063/41 1-100 Trnovlje 

/34-403 Ostrožno 
/741-741 Šentjur 

0609/61 2-477 Mobitel

LED AS

Super ponudba:
- svinjska stegna 498 SIT
- svinjski karo 390 SIT
- svinjska rebra 300 SIT
- goveje stegno 470 SIT
- goveje pleče 370 SIT
- svinjske polovice brez slanine 290 SIT

V mesnicah LELJAK v Šentjurju, 
na Ostrožnem (Market Ostrožno) in 

v Trnovljah (LEDAS)

VAS PRIČAKUJEJO!

RAFAEL 0SE1
izdelava poljedelskih strojev 
Cesta na Kmetijsko šolo 13 
tel./fax.: 063/741 -057 
63230 Šentjur

stiskalnice 25-300I 
ličkalniki 

grozdni mlini 
siloreznice

Dobava takoj ali po naročilu.

SE PRIPOROČAMO!

Prodajni center Šentjur
63230 Šentjur pri Celju
Ljubljanska c. 30
tel.: 063/741-132, 741-515

p.o.

JUNIJSKA AKCIJA V 
PRODAJNEM CENTRU
od 1. do 26. 6. 1993

Ob nakupu blaga v vrednosti 
nad 2.000,00 SIT 

sodelujete v nagradnem žrebanju
1. nagrada: BARVNI TV "Gorenje" s tclctextom
2. nagrada: MEŠALEC ZA BETON
3. nagrada: 1 t UMETNEGA GNOJILA "KAN"
4. nagrada: GORSKO KOLO 
in še veliko manjših nagrad

Žrebanje bo 26. 6. 1993 ob 11. uri pred 
PRODAJNIM CENTROM Šentjur 

z zabavno glasbeno prireditvijo 
gost: HELENA BLAGNE!

LIPA prodajni center Šentjur 
vas pričakuje!

AVTO ŠKORJANEC
PRODAJA REZERVNIH DELOV IN AVTOMOBILOV 
ŠENTJUR, Telelort/Fax 063/741-000
TRGOVINA CELJE: Mariborska c. 115; Telefon 063/36 B11

- pločevina in stekla za vse tipe vozil
- odkup poškodovanih vozil
- avtovleka
- prodaja rabljenih delov

VSE CENE SO IZJEMNO UGODNE!

i

ZLATARSTVO
MILAN GAJŠEK

63230 Šentjur pri Celju, Ul. Dušana Kvedra 6/a, 
Tel.:063/741 -072, 744-149

Prodaja ur 
Menjava baterij
Menjava starega zlata za nove izdelke

21



Šentjurske
NOVICE OBVESTILA

:> :>• ■Mr ■
v:*:; Siv:-;«:>M*#SJ0SfiJ5SSS

Obvestila matične službe 

Poročili so sc:
Stanko Voga in Silva Skale, oba s Sel 
Miran Mihelak in Anica Bračko, oba iz 
Zagaja
Janko Antlej iz Presečnega in Marija 
Romih z Žegra
Leopold Gradič in Alenka Kovač,oba iz 
Šentjuija
Robert Flis iz Šibenika in Simona
Korošec iz Šentjurja
Drago Kolar in Martina Žagar, oba s
Planine
Janez Kopinšek in Stanislava Kajba, oba 
iz Pletovarja

Umrli so:
Drago Javornik iz Šentjurja, 45
Jožefa Bohorč s Praprotnega, 75
Franc Šarlah s Ponikve, 79
Franc Zvonar z Doropolja, 77
Jožef Ribič iz Luterja, 66
Hedvika Kotnik iz Gorice pei Slivnici,
74
Emil Abram iz Gorice pri Slivnici, 42 
Anmalija Jančiči s Proseniškega, 70 
Cvetko Kotar s Proseniškega, 47 
Martin Čater z Botričnice, 72 
Jožef Freisteiner iz grušč, 73 
Gabriel Romih s Suhega, 59 
Juljana Mastnak iz Šentjurja, 85

Dežurstvi zi mesec iunii

Zdravniška dežurstva-

A 17dle, 3 12 13 !8 21

Dr D. Sovič:" 2.,“Z, *!()., 24^ 2X.
11
Dr.L.mc:l5J'C20.,29.
Dr. D. Kovač -Skobama: IX H.in 22.

Veterinarska dežurstva 
II- do 17. J. Pangerl, dr. vet. med.

siti
......................................

Pisma bralcev
V pismih bralcev se še ne 

dušimo! Do sedaj smo prejeli 
eno samo pismo, v katerem 
nam je bralka M.B. iz Šentjurja 
dala več koristnih nasvetov. 
Med drugim nam tudi svetuje, 
da uvedemo rubriko fi
nančnega in davčnega sve
tovalca.

Prav radi. Toda kje ga 
najti? Zanj uvajamo rubriko: 
Išče se...

Predlaga nam tudi, da 
odgovorne povprašamo, kje je 
denar, ki smo ga Šentjurčani 
plačevali za izgradnjo zak
lonišč. Upamo, da tisti zgoraj 
berejo Šentjurske novice in 
pričakujemo odgovor.

Urednik

Navodilo dopisovalcem
V uredništvu resno računamo, da se nam boste bralci kar 

kmalu pričeli oglašati s svojimi mnenji, kritikami ali nasveti. 
Vaših pisem si seveda želimo čim več, da pa z njimi ne bi 
imeli preveč težav, vas vljudno prosimo, da jih napišete s 
strojem. Pisma naj bi praviloma ne bila daljša od ene strani 
(28 vrstic), kajti sicer jih bomo prisiljeni krajšati. Ob naslovu 
avtorja po možnosti navedite tudi telefonsko številko, da vas 
bomo v uredeništvu lahko poklicali, če nam kaj ne bo dovolj 
jasno. Nepodpisanih prispevkov ne bomo objavljali!

Uredništvo

Recepti naših babic: Sirovo štruklji na juhi
Za testo potrebujemo: 40 

do 50 dag moke, 1 do 2 jajci, 
sol, malo olja ali masla, 
mlačno vodo.

Za nadev potrebujemo: 50 
dag skute in smetane, 1 do 2 
surovi jajci

2 do 4 dobro pečena jajca 
na ocvirkih, malo sesekljanega 
drobnjaka ali peteršilja, sol.

Priprava: Testo po krajšem 
počivanju na tanko razvlečemo, 
namažemo nadev, zvijemo in 
razrežemo na 6 do 8 cm dolge 
kose. Robove dobro stisnemo 
in tako narejene štrukje 
kuhamo 25 minut v 1.5 I 
slanega kropa. Pred serviran
jem štruklje na juhi zabelimo 
z ocvirki ali maslom in 
potrosimo z drobnjakom ali 
peteršiljem.

Žalostinka o velikonočnici
Jaso, polno zavarovanih rož, 
v črno je obarval hudobni mož.
Ognju je dovolil, da je zagorel, 
da pobral je rože in pustil pepel.
Uničeno, kar dala je narava v dar, 
se obnovi težko ali pa nikdar!
Zato naj piko črno dobi ta mož, 
ki je uničil toliko redkih rož!
Se bo v nas kaj premaknilo, 
da se podobno ne bi več zgodilo?

Barič, OŠ Šentjur
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NAGRADNA KRIŽANKA ŠT. 3
Nagrado za pravilno rešitev križanke št. 2 je 

dobila TEJA BEVEC, Orožnova 8/c, Šentjur

Rešitev križanke skupaj i 
naslovom pošljite na naslov: !

Šentjurske novice, Mestni 
jrg 5, Šentjur)

v.v.v.v.v.w.v.%v.v.v.v.v.v.v.v.v.v.-.v.v.-.v.v.v.

Malo za šalo - malo za 
res

Že kar lepo okroglo 
mamico skrbi, kako bi 
petletnega sinka previdno 
pripravila na bližnji srečni 
dogodek. Pokliče ga in mu 
reče:

Povej mi, ali bi bil vesel, 
če bi ti midva z očijem čez 
kak mesec kupila malo 
sestrico?

Nadobudni sinko se glo
boko zamisli in odgovori:

Me pa res zanima, kaj 
bosta z očijem naredila, če 
vam zdaj rečem ne, ko si ti 
že osem mesecev noseča.

Aforizmi
Kaj naroča vladni Janez?
Vse za sebe vzami danes!

Vlada pravi,da bo naredila konec krajam. 
Verjamem ji,saj so že vse pokradli.

Slovenski politiki radi pozivajo na 
preteklosti.

Ne ve se, ali svoje,a li koga drugega.

Ne vem ali je bog,ali ga ni.
Vem le,da je veliklo malih bogov.

Imamo vlado in vladarja, 
vodi ju Vlado prek talarja?

Novemu tedniku
so segle do srca Kovačeve tožbe 
in "prosvetljevanje" Šentjurčanov. Razumljivo:

Konkurenca je nastala, 
ki Celjskemu bo vetra dala.
Pa objavite še to, 
čeprav honorarja nič ne bo!

pozabljenje
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Šentjur v rimi
Šentjurčani smo novo džamijo zgradili 
a arhitekti so napako naredili:
Na strehi bi namesto petelina 
moral stat gospod Grdina.

Šentjurčani,na hodite po cesti, 
da vas ne bo imel kak BMW na vesti! 
V Merxu - kje drugje- 
zasedal je šentjurski SDP.
O čem so govorili, 
so veijetno že sami pozabili.
Zaupno se je zvedelo le to, 
da Bevca nihče zamenjal še ne bo. 
Zakaj bi ga,
ko on pri vladnih komunistih 
najboljše veze še ima.

Leljakova mesarija 
Na tabli je narisan črni bik, 
ki je izvedel krasen trik: 
ljudje poceni piščance so kupili 
in si doma zobe na kurah polomili.

B.B.

Šentjurske anekdote (lahko bi bilo res)

Ko je znani šentjurski politik dobil vse vajeti oblasti 
v roke, je sklical pomemben sestanek. Po skopi razpravi 
in po predlaganih sklepih je eden od udeležencev 
zaprosil za besedo:

"Gospod, nismo prišli sem, da bi na vse kar, rečete 
in predlagate, rekli le amen."

"Ni treba, da rečete amen. Dovolj je, da ste za", 
je odvrnil spoštovani politik.

Šentjurski doktor za male živali je dobil obisk 
očarljive dame z muco. Potrebno je bilo opraviti poseg, 
da muca ne bi več imela mladičev. Ko je bilo vse 
gotovo, je gospa rekla:

"Zdaj sva pa brez skrbi, ali ne?"
"Muca že, vi pa pridite še jutri!" je odvrnil 

živinozdravnik.

Znan obrtnik in šentjurski podjetnik g. Alojz se je 
pohvali, da je prav gotovo najbolj vljuden in ustrežljiv 
človek v občini.

"To je pa vendarle malo pretirano", so mu oporekali 
prisotni.

"Kako ne?" jih je zavrnil Alojz. "Ko grem od šanka, 
naredim prostor vsaj za tri."

T m I

Mestni trg 2, Šentjur 
tel.: 741-012, 741-031 
fax.: 741-384

PODJETNIKI!
18 let Že opravljamo:

OBRAČUNSKE,
KNJIGOVODSKE,

IN
FINANČNO - RAČUNOVODSKE 

STORITVE.

TOREJ - ZNAMO!
Poleg ažurnega vodenja poslovnih knjig, boste deležni 

davčnih in pravnih nasvetov, bančnih in drugih finančnih 
informacij, skupno bomo našli plačilno sposobnega partnerja 
in poskrbeli za varno naložbo vašega denaija.

Pokličite nas in se prepričajte, da res ZNAMO!
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